
LAURA MASSANA: “SI NO PLANTEM CARA, 
LA DRETA ENS ARRABASSA ELS DRETS SOCIALS”
La Laura Massana, sallentina i des de fa uns anys veïna de 
Manresa, és des del novembre del 2006 diputada d’ICV-EUiA al 
Parlament de Catalunya. Durant quatre anys ha sigut l’altaveu de 
la Catalunya Central al Parlament de Catalunya. A les eleccions 
del proper 28 de novembre és la número 6 per Barcelona, així 
que si tot va bé tornarà a ser diputada.

S’acaba una de les legislatures amb major activitat legis-
lativa. Quines creus que són les lleis més importants que 
s’han aprovat?
Destacaria la quantitat de feina que s’ha fet en l’àmbit de les 
polítiques socials. Avui a Catalunya amb un govern d’esquerres, 
i gràcies a la insistència d’ICV, hi ha major cobertura social que 
en altres comunitats que estan governades per la dreta. Dues 
de les lleis més importants, que marquen un abans i un després 
i que amb unes altres majories parlamentàries no s’haurien tirat 
endavant són la de Serveis Socials, que fa efectiva la seva uni-
versalització, i la de creació de l’Agència d’Inspecció de Treball, 
que dóna més eines per lluitar contra la precarietat.

Les comarques centrals són les que més estan patint la 
crisi. Quina és la manera perquè en surtin enfortides?
Al conjunt del país i també i en especial a la Catalunya Central 
la sortida de la crisi passa per un canvi de model productiu que 
s’avanci a la crisi energètica i per un enfortiment de l’estat del 
Benestar. ICV incorporem al programa una Estratègica per a la 
Creació d’Ocupació Social i ecològica en l`àmbit de l’economia 
verda (energies renovables, l’ecoeficiència en la construcció, en 
la mobilitat sostenible, la gestió de l’aigua i els residus, l’atenció 
a les persones…). No és pas una quimera. Hi ha experiències 
sòlides que funcionen i el què cal és donar-hi impuls.

Al llarg d’aquests 4 anys de legislatura, de quina manera 
has fet arribar la veu de les comarques centrals i Sant Joan 
de Vilatorrada  al Parlament?
Si alguna cosa he fet al llarg d’aquesta legislatura amb l’actual 
context de crisi és ser l’altaveu dels treballadors i treballadores 

del conjunt del país i de la Catalunya Central (Pirelli, DENSO, 
Rossignol, Cominal, Iberpotash…) al Parlament. Pel que fa a 
Sant Joan de Vilatorrada m’he fet ressò de les inquietuds dels 
treballadors del CAP o de les necessitats educatives, en es-
pecial de la demanda de l’Escola d’Adults i l’Ajuntament per tal 
d’obtenir finançament de la Generalitat i poder oferir el Grau de 
Secundària per adults.

De quina manera creus que a Sant Joan de Vilatorrada s’ha 
notat que hi hagut un govern d’esquerres a la Generalitat 
amb la presència d’ICV-EUiA?
En el seu conjunt els Ajuntaments han notat que governaven 
les esquerres perquè hi hagut major sensibilitat municipalista. A 
Sant Joan són molts els projectes que ha realitzat la Generalitat 
o als que ha donat suport, l’endegament del riu, els 29 habitat-
ges de protecció oficial, les escoles Ametllers i Joncadella, la 
nova Ludoteca, la nova sala polivalent de l’Escola de Música, les 
polítiques de participació…

Què els hi diries a aquells que estan dubtant si anar a votar 
el proper 28 de novembre?
D’entrada que entenc que estiguin desencantats pels casos de 
corrupció dins alguns partits o perquè en ocasions qui hauria 
d’haver jugat un paper fort davant la dreta s’hi ha acabat aliant 
i pactant. Però que no fiquin a tothom al mateix sac, n’hi ha que 
practiquem una manera diferent de fer política i que ens hem 
mantingut fidels als nostres principis. El futur no està escrit però 
el què no ens podem permetre és quedar-nos a casa, perquè si 
no plantem cara, la dreta amb la complicitat del PSOE ens arra-
bassa els drets socials que tant han costat aconseguir. 
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L’OLGA MACÍAS, NOVA REGIDORA D’ICV A SANT JOAN

Fa poques setmanes es va fer pública la sentència de la 
sala tercera del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
al contenciós administratiu dels propietaris per l’urbanit-
zació del tram pendent del Passeig del Riu. El TSJC dóna 
la raó a l’Ajuntament i li reconeix que en tots els tràmits 
realitzats es va ajustar a allò que estableix la llei. La ma-
teixa sentència exposa que és definitiva i per tant no hi ha 
possibilitat de presentar-hi recurs.

Conegut el contingut de la sentència, des de la regidoria 
d’Urbanisme conjuntament amb els serveis jurídics munici-
pals, ja hem iniciat els tràmits i l’actualització del projecte, 
perquè d’aquí uns mesos es pugui realitzar la urbanització 
del tram pendent i els veïns i veïnes puguin gaudir plena-
ment del Passeig del Riu.

www.iniciativa.cat/stjoan

El mes de maig passat, l’Olga Macías va prendre posessió 
com a nova regidora d’ICV a Sant Joan de Vilatorrada, subs-
tituïnt així a l’Alícia Benito, regidora des de les passades elec-
cions municipals i que per motius personals va decidir deixar 
el seu càrrec el passat mes d’abril. L’Olga pren el relleu al 
capdavant de les mateixes regidories que liderava l’Alícia, In-
fància i Joventut, i Polítiques d’Igualtat Dona - Home. 

Des d’ICV de Sant Joan de Vilatorrada volem donar molts 
ànims i força a l’Olga en les noves responsabilitats. A la ve-

gada també volem fer un reconeixement a l’Alícia per tota la 
feina feta al capdavant de les regidories, que tot i que potser 
no visible, ha estat molta. 

Portem gairebé tres anys i mig de legislatura i el Víctor, l’Olga 
i l’Albert continuem amb la mateixa il·lusió i força que el pri-
mer dia, treballant amb un objectiu clar, haver assolit d’aquí 
8 mesos si no tots, la gran majoria de compromisos que vam 
contraure amb el PAM 2008-2011.

Tram del Passeig del Riu que queda per urbanitzar

PASSEIG DEL RIU, JA TENIM SENTÈNCIA 

Joan Herrera, el candidat a la presidència de la Generali-
tat, amb la Laura Massana, candidata de la Catalunya Cen-
tral, i el Víctor Marcos, número 50 a la llista per Barcelona
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CONVIVIM EN LA DIVERSITAT
Seguim promovent la convivència en un 
poble divers culturalment amb l’exposi-
ció “Creixem Convivint”, o donant eines 
a les persones migrades perquè apren-
guin la llengua. 

APOSTEM PER LES ENERGIES 
RENOVABLES.
Hem instal·lat una caldera de biomas-
sa i plaques tèrmiques al Pavelló, s’es-
tan instal·lant plaques fotovoltaiques a 
l’Ajuntament i hem realitzat un estudi per 
a l’estalvi energètic.

UN POLÍGON ESTRATÈGIC A
LLEDONERS
Estem treballant amb la Generalitat per 
poder tenir més sòl industrial, al camp 
Lledoners, al costat de la presó. Un 
polígon industrial diferent, de caire es-
tratègic amb sòl suficient on es puguin 
instal·lar grans empreses.

NOUS ESPAIS PER A L’ESBARJO
L’estiu passat es van pràcticament aca-
bar les obres de la segona fase del Parc 
Garcia Lorca.

29 HABITATGES DE PROTECCIÓ 
OFICIAL
29 famílies de Sant Joan de Vilatorrada 
disposen des de fa unes setmanes de 
nous habitatges de protecció oficial, ubi-
cats al Sector del Canal.

RECUPEREM LA MEMÒRIA 
HISTÒRICA
Estem treballant en la dignificació i divul-
gació de la fossa comuna de la Guerra 
Civil, ubicada al costat del camí de les 
Torres.

MÉS IGUALTAT ENTRE DONES 
I HOMES
Sant Joan té nou Pla d’Igualtat de Gè-
nere. Un nou instrument i més eines per 
seguir treballant per la igualtat real.

DAVANT LA DROGODEPENDÈNCIA, 
PREVENCIÓ
En les properes setmanes Sant Joan 
estrenarà Pla Local de Prevenció de les 
Drogodependències, una nova eina per 
promoure una millor qualitat de vida.

TAMBÉ TENEN COSES A DIR!
Els nens i nenes tenen molt a dir i ho es-
tan demostrant al Consell d’Infants. Du-
rant aquests mesos han fet aportacions 
al projecte de Piscina Coberta.

MARQUEN ELS DEURES AL 
GOVERN
El Consell de la Vila ha fet el seguiment 
del PAM, ha prioritzat la feina que que-
da per fer, i al novembre marcaran els 
criteris dels futurs usos del Mas Llobet.

DEFENSEM ELS DRETS HUMANS
Lluitem contra la discriminació cap a ho-
mosexuals i transsexuals. Amb el “Sant 
Joan t’entén”, hem donat visibilitat a les di-
ferents maneres d’estimar que existeixen.

A 8 mesos del final de la legislatu-
ra, dues terceres parts  del PAM 
2008-2011 s’ha acomplert i un 
20% està en execució avançada i 
per tant es preveu que s’acabin de 
realitzar properament. 

A continuació teniu una mostra de 
la feina que els regidors i la regido-
ra d’ICV hem fet en el darrer mig 
any al capdavant de les regidories 
que liderem. 

Des d’ICV també ens sentim cor-
responsables de tota l’altra feina 
que ha fet el govern de l’Ajunta-
ment i en alguns dels projectes 
hem incidit i jugat un paper clau 
(nou edifici de l’Escola Joncadella, 
oferta del Grau de Secundària a 
l’Escola d’Adults, nous vestuaris 
i nou vas de les piscines munici-
pals…).

L'ACUT, UNA MESURA PRESA A 
CORRECUITA

Des de principis d'octubre  el servei d’urgències noctures (de 20:00 
a 8:00) de Sant Joan es realitza des del CAP Bages de Manresa. Fa 
un any des d’ICV ja vam insistir que qualsevol mesura que compor-
tés remodelacions en un servei bàsic i fonamental com l’assistèn-
cia sanitària havia de comptar prèviament amb un procés de diàleg 
amb tots els agents implicats que assegurés un mínim grau d’acord; 
I  fèiem arribar l’avís que aquests possibles canvis havien d’estar 
adaptats al màxim al territori, tenint en compte el context geogràfic i 
de comunicacions de la comarca del Bages. En aquest sentit, vam 
fer arribar la proposta que es mantingués un dels equips de guàrdia 
amb ambulància permanent a l’Area de Salut de Sant Joan de Vila-
torrada per cobrir la zona oest de la comarca. D’altra banda fèiem 
també una crida a que aquest debat s’abordés per part de tots els 
agents de manera serena, sense alimentar pors infundades, sense 
demagògies i posant l’interès públic en el centre.

Ha passat un any i en contra del què ens havien assegurat, el pro-
cés s'ha fet a correcuita i  cap de les dues reclamacions hagin sigut 
tingudes en compte. Arribats a aquest punt, estarem pendents del 
funcionament i exigim que es realitzi un seguiment i estudi objectiu 
oberts a canviar tots els aspectes del servei que hagin empitjorat. 

UN “NECESSITA MILLORAR” PER AL 
DEPARTAMENT D’EDUCACIÓ DE LA 
GENERALITAT
 
En el passat butlletí no ens vam poder estar de fer algunes crítiques 
a la gestió del Departament d’Educació al nostre municipi, per l’ 
endarreriment de les obres a l’Escola Ametllers, per la mala planifi-
cació del repartiment dels nens i nenes entre les escoles Joncadella 
i Ametllers i per la poca o nul.la sensibilitat envers a l’Escola d’Adults 
del municipi. Recordem que les competències en educació són de 
la Generalitat però aquesta no dona cap ajuda de finançament a 
l’Ajuntament per l’Escola d’Adults. Vam estar negociant la possibilitat 
d’impartir el Graduat Escolar de Secundaria (GES) i que una part 
del cost fos finançat per la Generalitat però no ho van acceptar. És 
per aixó, que des de l’Ajuntament hem hagut de fer un nou esforç 
perquè desde l’Escola d’Aduls es pugui oferir el GES. En l’actual 
context és mès necessari que mai que les persones es formin. L’edu-
cació i la formació no és una despesa si no una inversió.
 
D’altra banda, des de la passada primavera ja està aprovat el projec-
te de l’ampliació de l’Escola Collbaix. No entenem com és que mig 
any després no hi ha l’acord del Departament per tirar endavant el 
projecte i iniciar tots els tràmits necessaris per poder començar les 
obres el més aviat possible. És un projecte essencial per al municipi 
i per tant cal que, dexiant de banda partidismes i si som govern o 
oposició fem tot allò que estigui a les nostres mans perquè singui 
inclòs en els Pressuspostos de la Generalitat del 2011. 

www.iniciativa.cat/stjoan


